
PROTOKÓŁ NR LIII/06

LIII  sesji  Rady  Miasta  Bolesławiec  odbytej  w  dniu  27  września 
2006  r. w  Sali  Rajców Ratusza  –  Rynek 41,  II  p.  pod  przewodnictwem 
radnego Stanisława Małkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję przerwano o godz. 14.10

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 19  radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Kazimiera Popławska - Z-ca Prezydenta Miasta
3. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
4. Mirosława Mitek - Skarbnik Miasta
5. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
6. Przedstawiciele  kadry  kierowniczej  Urzędu  Miasta,  jednostek 

organizacyjnych  gminy  miejskiej,  organizacji  społecznych 
i politycznych oraz goście LIII sesji

7. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

Przebieg sesji:

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad LIII sesji.    

Ustalony  porządek  obrad  LIII  sesji  radni  otrzymali 
w zawiadomieniach, w terminie ustawowym.
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Prezydent Miasta złożył 
dodatkowy projekt uchwały, który nie został uwzględniony w zawiadomieniach 
o  sesji,  jest  to  projekt  uchwały  w sprawie  utworzenia  obwodów głosowania 
w  szpitalach  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  do  Rady  Miasta 
Bolesławiec,  Rady  Powiatu  Bolesławieckiego,  Sejmiku  Województwa 
Dolnośląskiego  i  bezpośrednich  wyborach  Prezydenta  Miasta  Bolesławiec 
w dniu 12 listopada 2006 r. 

Ponadto grupa trzech radnych złożyła projekt uchwały o zmianie uchwały 
XL/386/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 26 października 2005 r. w sprawie 
zaciągnięcia  pożyczki  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Warszawie na realizację inwestycji pn.: „Oczyszczanie 
ścieków  w  Bolesławcu”,  współfinansowanej  z  funduszu  Unii  Europejskiej 
Funduszu Spójności (ISPA).

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  Miasta  zaproponował 
uzupełnienie ustalonego porządku obrad w punkcie 9. „Projekty uchwał Rady 
Miasta” o podpunkty 9.9. i 9.10, czyli o wyżej wspomniane projekty uchwał.

W dyskusji udział wzięli:

Radny  Józef  Burniak  spytał,  dlaczego  projekt  uchwały  w  sprawie 
zaciągnięcia  pożyczki  jest  składany  przez  radnych,  a  nie  przez  Prezydenta 
Miasta. 

Prezydent Miasta Piotr Roman wyjaśnił, że zgodnie ze Statutem Miasta 
inicjatywę uchwałodawczą posiada również grupa trzech radnych.

Dodatkowych  wyjaśnień  udzieliła  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kazimiera 
Popławska,  przypominając,  że  w  ubiegłym  roku  Rada  Miasta  Bolesławiec 
podjęła uchwałę intencyjną o zaciągnięciu pożyczki z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości przeszło 10 mln. zł. Ze 
względu na zmniejszenie wartości kontraktu należy zmienić kwotę pożyczki na 
ok. 8 mln. zł. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman zaznaczył,  że  szczegółowe wyjaśnienia 
ujęte są w uzasadnieniu do projektu uchwały.

W nawiązaniu do powyższego radny Józef Burniak zauważył, że radni nie 
są w stanie dokładnie zapoznać się z treścią projektu uchwały, skoro otrzymują 
go w dniu sesji.

Zdaniem radnego Stanisława Szypulskiego nie było potrzeby wnoszenia 
projektu przez radnych. W tak ważnej  sprawie powinien to zrobić Prezydent 
Miasta.  
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Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński wyjaśnił, że zgodnie ze Statutem Miasta 
Prezydent Miasta może wnieść projekt uchwały na 7 dni przed sesją. Później już 
tego uczynić nie może. Dlatego projekt uchwały wniosła grupa trzech radnych. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad 
i  stwierdził,  że  Rada  Miasta  przyjęła  porządek  obrad  LIII  sesji, 
z  uwzględnieniem  zaproponowanych  zmian  –  większością  głosów,  tj.  18 
głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału  w  głosowaniu),  w  następującym 
brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad LIII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu LII sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta Bolesławiec podjętych na 

LII sesji w dniu 30 sierpnia 2006 r.
5. Informacje:
5.1. Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 

międzysesyjnym,
5.2. Przewodniczącego Rady Miasta  o  ważniejszych działaniach  podjętych 

w okresie międzysesyjnym.
6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
7. Informacja  Prezydenta  Miasta  o  przebiegu wykonania  budżetu  miasta  za 

I półrocze 2006 r.
8. Przyjęcie  informacji  Prezydenta  Miasta  o  przebiegu  wykonania  budżetu 

miasta za I półrocze 2006 r.
9. Projekty uchwał Rady Miasta:

9.1. o zmianie uchwały Nr IX/64/99 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 27 
kwietnia  1999  r.  w  sprawie  powołania  Komisji  Dyscyplinarnych, 
orzekających za naruszenie obowiązków przez mianowanych 
pracowników samorządowych gminy miejskiej m. Bolesławiec,

9.2.  w  sprawie  przystąpienia  do  Stowarzyszenia  „France-Pologne
    pour I’Europe”,

9.3.  w sprawie ustalenia liczby przeznaczonych do wydania w 2007 roku 
nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego taksówką,

9.4. w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  terenu  zlokalizowanego  przy  ul.  Modłowej 
w Bolesławcu,

9.5. w  sprawie  zawarcia  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Miejską 
Bolesławiec a Powiatem Bolesławieckim,

9.6. o zmianie uchwały Rady Miasta Nr XLII/416/05 z dnia 7 grudnia 2005 r. 
w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego na realizację inwestycji pn.: 
„Przebudowa i termomodernizacja Szkoły Podstawowej Nr 5”,

9.7. w sprawie zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Miasta 
Bolesławiec na lata 2006 – 2010,
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9.8. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2006 r.,
9.9. w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla 

przeprowadzenia głosowania w wyborach do Rady Miasta Bolesławiec, 
Rady  Powiatu  Bolesławieckiego,  Sejmiku  Województwa 
Dolnośląskiego  i  bezpośrednich  wyborach  Prezydenta  Miasta 
Bolesławiec w dniu 12 listopada 2006 r.,

9.10.  o  zmianie  uchwały  XL/386/05  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  26 
października 2005 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 
realizację  inwestycji  pn.:  „Oczyszczanie  ścieków  w  Bolesławcu”, 
współfinansowanej z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności 
(ISPA).

10. Sprawy organizacyjne:
10.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu LII sesji Rady Miasta. 

Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Bolesławiec  protokół  LII  sesji 
Rady  Miasta  odbytej  w  dniu  30  sierpnia  2006  r.  był  wyłożony  do  wglądu 
w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie obecnej sesji.

Protokół  LII  sesji  Rady  Miasta  odbytej  w  dniu  30  sierpnia  2006  r. 
został przyjęty bez zmian i poprawek.

Ad  4.  Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Bolesławiec 
podjętych na LII sesji w dniu 30 sierpnia 2006 r. 

Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją, 
w terminie statutowym.

W/w  sprawozdanie  Rada  Miasta  przyjęła  większością  głosów,  tj.  18 
głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału  w  głosowaniu),  do  akceptującej 
wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3
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Ad 5. Informacje:
5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 

międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman.

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  przedstawił  zebranym  nowego  Z-cę 
Prezydenta Miasta, Panią Kazimierę Popławską.   

INFORMACJA – zał. nr 4

Następnie Prezydent Miasta Piotr Roman przekazał Prezesowi MZK Sp. 
z  o.  o.  Panu Andrzejowi  Jagierze podziękowania od Towarzystwa Przyjaciół 
Dzieci w Bolesławcu za pomoc w realizacji programu „Bank żywności”.

Podobne  podziękowania  przekazał  Przewodniczący  Rady  Miasta 
Prezydentowi Miasta Piotrowi Romanowi.  

W dyskusji udział wzięli:

Radna Irena Dul poprosiła o podanie przyczyn odwołania Z-cy Prezydenta 
Miasta  Pana  Karola  Stasika.  Radna  poinformowała,  że  wśród  mieszkańców 
krąży opinia, iż zdarzenie to jest wynikiem afery w Urzędzie Miasta. 

Do  powyższego  ustosunkował  się  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  który 
oświadczył,  że  odwołanie  Wiceprezydenta  Karola  Stasika  nie  jest  wynikiem 
jakiejkolwiek  afery.  Ponadto  zaznaczył,  że  jeżeli  radna  posiada  informacje 
o  aferach  w  Urzędzie  Miasta,  to  jej  obowiązkiem  jest  natychmiastowe 
zgłoszenie tego faktu prokuraturze. Prezydent poinformował, że Wiceprezydent 
Karol  Stasik  zdecydował  się  na  kandydowanie  na  Prezydenta  Miasta 
Bolesławiec,  pomimo wcześniejszych deklaracji,  iż  tego nie  zrobi.  Następnie 
Prezydent Miasta przytoczył fragment artykułu prasowego opisującego podobną 
sytuację w Radzie Miasta Wrocław. 

Radna  Irena  Dul  przypomniała,  że  niedawno  pozbawiono  pracy  oraz 
godności  radnego  Józefa  Burniaka,  a  teraz  w  taki  sam  sposób  postąpiono 
z Wiceprezydentem Karolem Stasikiem.

Prezydent Miasta Piotr Roman stwierdził, że rozwiązanie z kimś umowy 
o  pracę  nie  jest  pozbawieniem  go  godności  człowieka.  Ponadto  Prezydent 
poinformował,  że  Wiceprezydent  Karol  Stasik  prowadzi  działalność 
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gospodarczą, więc nie pozostanie bez środków do życia. Zaznaczył również, że 
Prezydent Miasta musi mieć bezgraniczne zaufanie do swojego zastępcy, który 
musi być wobec niego lojalny. Prezydent poinformował, że wielokrotnie słyszał, 
w  obecności  świadków,  zapewnienia  Wiceprezydenta  Karola  Stasika 
o niekandydowaniu na Prezydenta Miasta, a następnie dowiedział się o zmianie 
jego decyzji. Dlatego też zdecydował się na odwołanie swojego zastępcy. Jest to 
naturalne  postępowanie  Prezydenta,  który  ma  prawo  dobierać  sobie  ludzi, 
z którymi współpracuje. 

Radny Józef Burniak stwierdził, że Prezydent Miasta nie powinien straszyć 
radnego  prokuratorem.  Radny  wyraził  oburzenie,  słysząc  stwierdzenie,  że 
Wiceprezydent Karol Stasik prowadzi działalność gospodarczą. Jak więc mógł 
przez cztery lata pełnić funkcję Wiceprezydenta Miasta? Ponadto radny spytał, 
dlaczego  nie  zorganizowano  oficjalnego  pożegnania  Wiceprezydenta  Miasta 
Karola  Stasika,  nie  podziękowano  mu  za  cztery  lata  pracy,  skoro  żegna  się 
każdego odchodzącego pracownika Urzędu. 

Następnie  radny  Józef  Burniak  nawiązał  do  tematu  Targów 
Przedsiębiorców, które odbyły się w Bautzen (Niemcy) w dniu 16 września br. 
Poinformował, że jako Prezes Regionalnego Związku Pracodawców informację 
o targach otrzymał trzy dni przed imprezą. Zdaniem radnego, to zdecydowanie 
za późno. 

Do wypowiedzi radnego ustosunkował się Prezydent Miasta Piotr Roman, 
informując,  że  współorganizatorem  targów  jest  Starostwo  Powiatowe  i  tam 
należy  szukać  wyjaśnień.  Następnie  Prezydent  odniósł  się  do  wypowiedzi 
radnego dotyczącej Wiceprezydenta Karola Stasika. Wyjaśnił, że Wiceprezydent 
Karol Stasik prowadził działalność gospodarczą do momentu objęcia stanowiska 
Wiceprezydenta  Miasta  Bolesławiec.  W  chwili  obecnej  nic  nie  stoi  na 
przeszkodzie, aby do tego powrócił. 

Radny  Hubert  Prabucki  zauważył,  że  dyskusja  powinna  dotyczyć 
informacji Prezydenta Miasta o ważniejszych działaniach podjętych w okresie 
międzysesyjnym. W związku z powyższym radny spytał, co z kompleksami 1, 
2a  i  4,  skoro  we wniosku  dotyczącym Strefy  Aktywności  Gospodarczej  jest 
mowa tylko o kompleksach 3 i 2b. 

Odpowiedzi  udzielił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  informując,  że 
kompleks 2b i 3 cieszą się największym zainteresowaniem inwestorów. Te dwa 
kompleksy  powinny  być  jak  najszybciej  włączone  do  Wałbrzyskiej  Strefy 
Ekonomicznej,  co  nie  wyklucza  włączenia  do  niej  w  przyszłości  kolejnych 
kompleksów. 
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Radna Irena Dul powróciła do tematu odwołania Wiceprezydenta Miasta 
Karola  Stasika.  Zdaniem  radnej  Prezydent  Miasta  nie  kieruje  się  zasadami 
demokracji, bowiem sam kandyduje na Prezydenta Miasta, a inni nie mogą.

Prezydent Miasta Piotr Roman, w nawiązaniu do powyższej wypowiedzi, 
ponownie  wyjaśnił  przyczyny  odwołania  Wiceprezydenta  Karola  Stasika. 
Przypomniał,  że  na  Prezydenta  Miasta  został  wybrany  przez  społeczeństwo, 
które teraz oceni jego pracę. Prezydent powtórzył, że ma prawo sam wybierać 
sobie ludzi, z którymi współpracuje i muszą to być osoby lojalne wobec niego.   

Radny Józef Burniak zauważył,  że  nie otrzymał  wyjaśnień,  dlaczego na 
dzisiejszej sesji nie ma pożegnania Wiceprezydenta Karola Stasika.  

Odpowiedzi  udzielił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  informując,  że  LIII 
sesja jest sesją roboczą, a kolejna sesja będzie sesją uroczystą, pożegnalną. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości.

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym. 

Powyższą  informację  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miasta,  który 
poinformował, że:
- Komisje stałe Rady Miasta odbyły swoje posiedzenia 21, 22 i 26 września br.;
- w dniu 28 września br. o godz. 10.30 odbędzie się II sesja Młodzieżowej Rady 
Miasta Bolesławiec.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości.  

Następnie  Przewodniczący Rady Miasta  poprosił  zebranych o  uczczenie 
minutą  ciszy  pamięci  po  zmarłym Wacławie  Czupkiewiczu,  radnym II  i  III 
kadencji Rady Miasta Bolesławiec. 

Ad 6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40 Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej.
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6.1. radny Leszek Chudzik
6.1.1. mieszkańcy ul. Traugutta proszą o ustawienie urządzeń zabawowych na 

wysepce przy tej ulicy.

6.1.2. mieszkańcy ul. Storczyków proszą o zamontowanie spowalniaczy ruchu.

6.1.3. mieszkańcy  ulic  Rumianków  i  Tulipanowej  proszą  o  zabezpieczenie 
środków w budżecie miasta na budowę w/w ulic.

6.1.4.  ul.  Agatowa jest  w złym stanie.  Mieszkańcy proszą o jej  wyrównanie 
i utwardzenie.

ZAŁĄCZNIK NR 5

6.2. radny Hubert Prabucki
6.2.1. w imieniu mieszkańców osiedla Starzyńskiego (od ul. Zygmunta Augusta 
w  stronę  jednostki  wojskowej)  składam  wniosek,  aby  Prezydent  Miasta 
przeprowadził rozmowy z prezesami banków PKO BP oraz BZ WBK w sprawie 
zamontowania  bankomatów  w  okolicy  ul.  Starzyńskiego.  Na  terenie  tym 
funkcjonuje szereg sklepów, w których nie ma możliwości płacenia kartą. 

6.2.2.  na  posiedzeniu  Komisji  Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej 
i Budownictwa poruszałem sprawę przejścia dla pieszych na ul. Kosiby. Proszę 
o informacje.

6.2.3.  skrzyżowanie  ulic:  Karola  Miarki,  Podgórna,  Jeleniogórska,  Komuny 
Paryskiej jest w bardzo złym stanie. Wnioskuję, aby administrator skrzyżowania 
przeprowadził jego gruntowny remont.

6.2.4.  remont ul.  Kilińskiego planowany był w WPI.  Następnie  został  zdjęty 
z Programu, ponieważ miał być wykonywany w ramach ISPA. Jeżeli tak się nie 
stanie, to wnioskuję o jego ponowne umieszczenie w WPI. 

ZAŁĄCZNIK NR 6

6.3. radny Stanisław Andrusieczko
6.3.1. zwracam się z prośbą o wycięcie suchych gałęzi drzewa rosnącego obok 
kiosku z prasą przy ul. Marcinkowskiego. Drzewo to, od strony przejścia dla 
pieszych, jest w całości zeschnięte. 
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6.3.2.  proszę  także  o  wycięcie  drzewa  rosnącego  obok  wejścia  do  sklepu 
„Barbórka” przy ul. Narutowicza.

6.3.3. w dalszym ciągu, pomimo moich monitów, podczas wywozu nieczystości 
zostają nieposprzątane boksy, w których znajdują się pojemniki na śmieci.

ZAŁĄCZNIK NR 7

6.4. radny Stanisław Szypulski
6.4.1.  wnoszę  o  naprawę  oświetlenia  w  obrębie  ulic  Wojska  Polskiego 
i Żeromskiego.

6.4.2.  w  dalszym ciągu  nie  jest  przestrzegana  cisza  nocna  przez  właścicieli 
„ogródków piwnych” przy lokalach gastronomicznych.

6.4.3. wnioskuję o zwiększenie ilości szaletów na terenie miasta, szczególnie na 
placu zabaw przy ul. Łukasiewicza. 

6.4.4.  kolejny  wniosek dotyczy  przejść  z  Rynku na  zaplecza,  a  szczególnie 
przejścia  przy  Restauracji  „Starówka”.  Przejścia  są  zaniedbane,  ludzie 
załatwiają tam swoje potrzeby. Trzeba zająć się tym problemem. 

ZAŁĄCZNIK NR 8

6.5. radny Józef Burniak
6.5.1. w poprzedniej kadencji Zarząd Miasta wyraził zgodę na wykup garażu 
przez  Pana  Władysława  Lehmana  przy  ul.  Śniadeckich.  Następnie  uchwała 
Zarządu  została  wstrzymana,  później  cofnięta.  Co  było  powodem  takiej 
decyzji?  Dlaczego  bezprawnie  cofnięto  uchwałę  Zarządu  Miasta?  Jest  to 
działanie bezprawne. Oczekuję jego naprawienia.

6.5.2. gmina miejska zawarła porozumienie z PKS Bolesławiec o przejeździe 
zapleczem ul. Grunwaldzkiej do ul. Górne Młyny. Obecnie ruch został mocno 
ograniczony przez firmę „Jarex”,  która zagrodziła  ten teren uniemożliwiając 
korzystanie z niego. Proszę o szybkie wyjaśnienie tej kwestii.

ZAŁĄCZNIK NR 9
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6.6. radny Andrzej Czeczutka
6.6.1. wniosek dotyczy mostu na Bobrze oraz przyległego ronda. Z uwagi na zły 
stan nawierzchni proszę o jej naprawę przed zimą. 

6.6.2. jak wygląda sprawa zamontowania świateł na przejściu przy ul. Widok 
(dojście do SP Nr 3).

ZAŁĄCZNIK NR 10

6.7. radny Jarosław Kowalski
6.7.1.  zwrócili  się  do  mnie  mieszkańcy  osiedla  Staszica  w  sprawie  budowy 
przez  Spółdzielnię  Mieszkaniową  garaży  na  ul.  Jezierskiego.  W  sprawie 
zgodności  formalno-prawnej  dotyczącej  inwestycji  zostało wysłane pismo do 
Wojewody Dolnośląskiego. Czy znana jest już odpowiedź?

6.7.2.  mieszkańcy  ul.  Obrońcy  Helu  proszą  o  zamontowanie  progu 
spowalniającego, co znacznie zwiększy bezpieczeństwo. Proszę o skierowanie 
interpelacji do odpowiedniej Komisji Rady Miasta.

6.7.3.  wnoszę  o  rozwiązanie  problemu,  jakim  jest  blokowanie  wjazdu  na 
zaplecze nieruchomości przy ul. 1-go Maja (przychodnia lekarska). Być może 
wystarczyłoby  postawienie  w  tym  miejscu  znaku  zakazu  postoju.  Proszę 
o skierowanie interpelacji do odpowiedniej Komisji Rady Miasta.

ZAŁĄCZNIK NR 11

Radny Alojzy Skóra podziękował za realizację zgłaszanych przez siebie 
interpelacji.  

Przewodniczący Rady ogłosił 15  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Podczas przerwy odbyło się wspólne posiedzenie Komisji stałych, które 
pozytywnie zaopiniowały następujące projekty uchwał Rady Miasta: 

-  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla 
przeprowadzenia głosowania w wyborach do Rady Miasta Bolesławiec, 
Rady Powiatu Bolesławieckiego, Sejmiku Województwa Dolnośląskiego i 
bezpośrednich  wyborach  Prezydenta  Miasta  Bolesławiec  w  dniu  12 
listopada 2006 r. (KZRiSS oraz KOKiS);
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-  o  zmianie  uchwały  XL/386/05  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  26 
października  2005  r. w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Wodnej  w Warszawie  na 
realizację  inwestycji  pn.:  „Oczyszczanie  ścieków  w  Bolesławcu”, 
współfinansowanej  z  funduszu  Unii  Europejskiej  Funduszu  Spójności 
(ISPA) (KIGPiB, KRGiF, KZRiSS, KOKiS). 

 (protokoły posiedzeń Komisji: RGiF – Nr 57/06, IGPiB – Nr 56/06, ZRiSS – Nr  
51/06, OKiS – Nr 52/06). 

Ad  7.  Informacja  Prezydenta  Miasta  o  przebiegu  wykonania  budżetu 
miasta za I półrocze 2006 r. 

Powyższą informację radni otrzymali w formie załącznika do zarządzenia 
Nr 239/06 Prezydenta Miasta Bolesławiec z dnia 29 sierpnia 2006 r. w terminie 
statutowym.

ZARZĄDZENIE – zał. nr 12 

Informację Prezydenta Miasta o przebiegu wykonania budżetu miasta za 
I  półrocze  2006  r.  zreferowała  Skarbnik  Miasta  Mirosława  Mitek  w  formie 
pokazu multimedialnego. 
 

Następnie  Skarbnik  Miasta  Mirosława  Mitek  przedstawiła  opinię 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  przedłożonej  przez  Prezydenta  Miasta 
Bolesławiec informacji  o  przebiegu wykonania  budżetu miasta  za  I  półrocze 
2006 r. 

OPINIA RIO – zał. nr 13 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Lesław Śliwko, nawiązując do przedstawionej informacji, spytał 
o przyczyny dobrej sytuacji finansowej gminy.

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Mirosława Mitek, informując, że 
główny  wpływ  na  wynik  budżetu  będzie  miało  zadanie  inwestycyjne  ISPA. 
Zakres zadania i wysokość poniesionych nakładów będą w tym roku  znacznie 
mniejsze. 

Radny  Stanisław  Andrusieczko  poprosił  o  przybliżenie  następujących 
zagadnień:
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- wybrukowanie powierzchni rynku wraz z projektem małej architektury oraz 
zagospodarowanie ul. Prusa na pasaż pieszy;
- „Modernizacja i wyposażenie CWP”;
-  zakup zestawu do promocji Miasta – laptop, zestaw do fotografii cyfrowej, 
kolorowa drukarka laserowa;
- rozbudowa schroniska dla zwierząt w Jeleniej Górze;
- organizacja prac społecznie użytecznych;
- dotacja dla MZGM – przekształcenie;
- organizacja i promocja konferencji naukowej.

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Mirosława Mitek, która wyjaśniła, 
że zagadnienia przytoczone przez radnego nie są wydatkami wykonanymi, lecz 
planem wydatków. Następnie ustosunkowała się do poszczególnych kwestii:
-  wybrukowanie powierzchni rynku wraz z projektem małej architektury oraz  
zagospodarowanie  ul.  Prusa  na  pasaż  pieszy  -  jest  to  zwiększenie  całości 
zadania o 30 tys. zł;
-  rozbudowa schroniska dla zwierząt w Jeleniej  Górze – w tej  chwili  trwają 
rozmowy w celu podpisania umowy na wspólne sfinansowanie zadania. Gmina 
Miejska Bolesławiec przeznaczy na ten cel 26 tys. zł;
- dotacja dla MZGM – przekształcenie – to kwota związana z przekształceniem 
zakładu w jednostkę budżetową;
-  organizacja  i  promocja  konferencji  naukowej –  chodzi  o  organizowaną 
w  dniach  29.09  –  01.10.  2006  r.  konferencję  naukowo  –  techniczną  nt. 
„Wykorzystania  zasobów  mineralnych  w  tym  odpadów  na  transgranicznym 
obszarze”. Konferencja będzie również współfinansowana ze środków Interreg 
(85%).

Dalszych  wyjaśnień  udzielił  Sekretarz  Miasta  Jerzy  Zieliński,  który 
ustosunkował się do pozostałych zagadnień:
- organizacja prac społecznie użytecznych – to jest kwestia refundacji. Środki te 
są  wydatkowane,  podliczane  każdego  miesiąca,  a  następnie  zwracane  przez 
Starostwo Powiatowe;
-  zakup zestawu do promocji Miasta – laptop, zestaw do fotografii  cyfrowej,  
kolorowa  drukarka  laserowa  –  są  to  narzędzia  codziennej  pracy  Wydziału 
Rozwoju i Promocji Miasta.

Radny  Stanisław  Andrusieczko  poprosił  Sekretarza  Miasta,  aby 
ustosunkował się do artykułu prasowego nt. zakupów w Urzędzie Miasta. 

Sekretarz  Miasta  Jerzy  Zieliński  wyjaśnił,  że  chodzi  o  artykuł  Pana 
Bernarda Łętowskiego „Szał zakupów”. Autor określa w ten sposób kwotę 140 
tys.  zł  przeznaczoną  w  ciągu  roku  przez  Urząd  Miasta  na  zakupy  sprzętu, 
oprogramowania,  wyposażenia  itp.  Sekretarz  zauważył,  że  jest  to  jeden  ze 
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słabszych  wydatków  jeśli  chodzi  o  stronę  wyposażenia  Urzędu,  bowiem 
w latach poprzednich były to znacznie wyższe kwoty. Sekretarz poinformował, 
że w artykule prasowym podnoszono dwie kwestie:
- zakup laptopa posiadającego czytnik linii papilarnych,
- zakup urządzenia gps służącego do znajdowania drogi.

W dalszej  części  dyskusji  radny Józef Burniak nawiązał  do informacji 
o zadłużeniu budżetu z tytułu długoterminowych zobowiązań (13.694,523 zł, co 
w  stosunku  do  planowanych  dochodów  stanowi  11,1%).  Radny  spytał,  czy 
w  kwotę  tę  wliczona  jest  pożyczka  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej,  w  sprawie  której  Rada  Miasta  podejmie 
uchwałę.

Do powyższego  ustosunkowała  się  Skarbnik  Miasta  Mirosława  Mitek, 
wyjaśniając, że kwota pożyczki, o której mówił radny, jest ujęta w planie, ale 
nie w jego wykonaniu. 

Wobec powyższego radny Józef Burniak stwierdził, że zadłużenie gminy 
jest większe, niż wskazano w zarządzeniu. Ponadto radny poprosił o wyjaśnienie 
informacji  dotyczącej  korzystania  z urzędowego laptopa i  aparatu cyfrowego 
przez byłego Z-cę Prezydenta Miasta Pana Andrzeja Chodyrę. Ponadto radny 
wyraził  wątpliwości  co do zakupu urządzenia  gps służącego do znajdowania 
drogi. Zdaniem radnego, dokonując takich zakupów, trzeba mieć na uwadze, że 
są to pieniądze podatników.  

Prezydent Miasta Piotr Roman zdementował plotki o korzystaniu przez 
byłego  Z-cę  Prezydenta  Miasta  z  urzędowego  mienia,  przedstawiając 
dokumenty dotyczące rozliczenia Pana Andrzeja Chodyry z Urzędem Miasta. 
Prezydent odniósł się także do kwestii zakupu urządzenia gps, twierdząc, że jest 
ono pomocne w podróżowaniu po świecie. Urządzenie to kosztuje ok. 2 tys. zł, 
ale  koszt  ten  zwróci  się  w  przypadku  częstych  wyjazdów.  Jeżeli  chodzi 
o  kwestię  zadłużenia  gminy,  to  jego  granica  jest  zdecydowanie  większa  niż 
25%,  a  zadłużenie  mieści  się  poniżej  średniej.  Prezydent  dodał,  że  poziom 
zadłużenia  gminy  jest  poziomem  bezpiecznym,  zwiększającym  możliwość 
inwestowania,  a  większość  zaciągniętych  kredytów  została  pomnożona. 
Przykładem są kredyty termomodernizacyjne, dzięki którym koszty ogrzewania 
szkół spadają nawet do 50%. 

Radny Hubert Prabucki poinformował, że dyskusje na temat  przebiegu 
wykonania  budżetu  miasta  za  I  półrocze  2006  r.  odbywały  się  również  na 
posiedzeniach Komisji. W związku z tym radny zaproponował, aby poruszać 
tylko te kwestie, które nie zostały wyjaśnione na Komisjach. 
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Radny  Stanisław  Szypulski  przytoczył  treść  Rozdz.  75095  „Pozostała 
działalność”  (str.  25),  pytając,  dlaczego  ujęte  tam  wydatki  zapisano  jako 
wydatki  poza  planem.  Radny  poprosił  także  o  wyjaśnienie,  dlaczego  przy 
działalności merytorycznej MOSiR-u nie podano żadnych kwot (str. 72). 

 
Odpowiedzi  udzielił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  wyjaśniając,  że 

przedstawiona  informacja  jest  zgodna  z  uchwałą  Rady  Miasta  w  zakresie 
szczegółowości  informacji  przedstawianej  przy  sprawozdaniu  za  I  półrocze. 
Wydatki poza planem dotyczyły Forum Urzędników Europejskich. Nie można 
pozwolić sobie na czekanie do kolejnej sesji, aby Rada Miasta wyraziła zgodę 
na  wydatek  800  zł,  który  dotyczył  dwojga  urzędników:  Pani  Elżbiety 
Chojnackiej  i  Pana  Tomasza  Gabrysiaka.  Prezydent  dodał,  że  Pani  Elżbieta 
Chojnacka  zostanie  pierwszym  certyfikowanym urzędnikiem europejskim  na 
Dolnym Śląsku. Jeżeli chodzi natomiast o działalność merytoryczną MOSiR-u, 
to  wszystkie  dokumenty  przedstawione  przez  MOSiR  są  jawne.  Zdaniem 
Prezydenta   sprawozdanie  składałoby się  z  co najmniej  kilku  tomów,  gdyby 
zawarto w nim bardzo szczegółowe informacje, o które pyta radny Szypulski.

Radny Józef Burniak, nawiązując do powyższej wypowiedzi Prezydenta, 
stwierdził, że Rada Miasta spełnia wobec organu wykonawczego m.in. funkcję 
kontrolną. Stąd szczegółowe pytania radnych. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  wyjaśnił,  że  funkcję  kontrolną  pełni 
Komisja  Rewizyjna,  z  udziału  w  której  zrezygnowali  radni  Klubu  SLD. 
Prezydent  zauważył,  że  na  str.  72  ujęte  są  bardzo  szczegółowe  informacje 
dotyczące działalności MOSiR-u.  

Dodatkowych  wyjaśnień  na  pytania  radnego  Stanisława  Szypulskiego 
udzielił Dyrektor MOSiR Dariusz Jośko, który poinformował, że stadion miejski 
w  100%  dofinansowany  jest  przez  gminę  miejską,  a  kwota  dofinansowania 
odnosi  się  do m2,  a  nie  do osoby.  Tak więc liczba  wejść na  stadion nie  ma 
znaczenia w stosunku do kwoty dofinansowania. 

Zdaniem  radnego  Stanisława  Szypulskiego  takie  informacje  powinny 
znaleźć się w sprawozdaniu. 

Ad  8.  Przyjęcie  informacji  Prezydenta  Miasta  o  przebiegu  wykonania 
budżetu miasta za I półrocze 2006 r.

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  12  głosami  „za”,  przy  3  głosach 
„przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym  się”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 15  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 9. Projekty uchwał Rady Miasta: 

9.1.   o zmianie uchwały Nr IX/64/99 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 27   
kwietnia  1999  r.  w  sprawie  powołania  Komisji  Dyscyplinarnych, 
orzekających  za  naruszenie  obowiązków  przez  mianowanych 
pracowników samorządowych gminy miejskiej m. Bolesławiec,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  16  głosami  „za”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały.  

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę o zmianie uchwały Nr IX/64/99 Rady 
Miejskiej  w  Bolesławcu  z  dnia  27  kwietnia  1999  r.  w  sprawie  powołania 
Komisji  Dyscyplinarnych,  orzekających  za  naruszenie  obowiązków  przez 
mianowanych pracowników samorządowych gminy miejskiej m. Bolesławiec.

                           UCHWAŁA NR LIII/499/06 – zał. nr 14

9.2.    w sprawie  przystąpienia do Stowarzyszenia  „France  -  Pologne pour   
I’Europe”,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Projekt  uchwały  zreferowała  Naczelnik  Wydz.  Rozwoju  i  Promocji 
Miasta Elżbieta Chojnacka. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do 
Stowarzyszenia „France - Pologne pour I’Europe”.

UCHWAŁA NR LIII/500/06 – zał. nr 15

9.3.    w sprawie ustalenia liczby przeznaczonych do wydania w 2007 roku   
nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego taksówką,
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Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  liczby 
przeznaczonych  do  wydania  w 2007  roku  nowych  licencji  na  wykonywanie 
transportu drogowego taksówką.

UCHWAŁA NR LIII/501/06 – zał. nr 16

9.4.    w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania   
przestrzennego  terenu  zlokalizowanego  przy  ul.  Modłowej 
w Bolesławcu,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
Autopoprawka  do  projektu  uchwały  została  wniesiona  na  posiedzeniach 
Komisji. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w sprawie uchwalenia  miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  zlokalizowanego  przy  ul. 
Modłowej w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR LIII/502/06 – zał. nr 17

9.5.  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Miejską 
Bolesławiec a powiatem Bolesławieckim,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 
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Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zawarcia  porozumienia 
pomiędzy Gminą Miejską Bolesławiec a powiatem Bolesławieckim.

UCHWAŁA NR LIII/503/06 – zał. nr 18

9.6.     o  zmianie  uchwały  Rady  Miasta  Nr  XLII/416/05  z  dnia  7  grudnia   
2005  r.  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  bankowego  na  realizację 
inwestycji pn.: „Przebudowa i termomodernizacja Szkoły Podstawowej 
Nr 5”, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu),  podjęła uchwałę  o zmianie uchwały Rady Miasta Nr 
XLII/416/05  z  dnia  7  grudnia  2005  r.  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu 
bankowego  na  realizację  inwestycji  pn.:  „Przebudowa  i  termomodernizacja 
Szkoły Podstawowej Nr 5”.

UCHWAŁA NR LIII/504/06 – zał. nr 19

9.7.   w sprawie zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Miasta   
Bolesławiec na lata 2006 – 2010,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Projekt uchwały zreferował Z-ca Naczelnika Wydz. Rozwoju i Promocji 
Miasta Adrian Kaczmarek. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny  Lesław  Śliwko  spytał,  jakie  są  realne  szanse  uzyskania 
dofinansowania na wykonanie zadania „Optymalizacja systemu ciepłowniczego 
miasta Bolesławiec”.  
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Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  odpowiadając  na  pytanie  radnego, 
poinformował,  że  aby mieć  szanse  na uzyskanie  środków, zadanie  musi  być 
zapisane w WPI.

Wypowiedź  uzupełnił  Prezes  ZEC  Sp.  z  o.o.  Wiesław  Ogrodnik, 
informując,  że  inwestycja  połączenia  systemów  ciepłowniczych  stała  się 
priorytetem  ze  względu  na  tworzenie  w  Bolesławcu  Strefy  Aktywności 
Gospodarczej. Obecnie pozyskiwane jest pozwolenie na budowę. W dniu sesji 
mija  termin  składania  wniosków  na  studium  wykonalności  i  studium 
oddziaływania na środowisko. Prezes poinformował, że w grudniu br. odbędzie 
się  ostatni  nabór  do  funduszy  norweskich  i  europejskiego  obszaru 
gospodarczego. Szanse uzyskania środków zewnętrznych są duże, aczkolwiek 
cała  procedura  z  tym związana  jest  dosyć  kłopotliwa.  Realizację  inwestycji 
można rozpocząć po podpisaniu wniosku z funduszem. Prezes ZEC dodał, że po 
utworzeniu Specjalnej Strefy Ekonomicznej konieczna będzie likwidacja sieci 
napowietrznej. Potencjalni oferenci, którzy mają być wybrani do opracowania 
studium wykonalności, mają również za zadanie podać możliwości pozyskania 
środków z innych źródeł. Jest jednak warunek, bowiem nie może to być kredyt 
komercyjny ani pożyczka, muszą to być środki dotacyjne.

Radny Lesław Śliwko zauważył, że z wypowiedzi Prezesa ZEC wynika, 
iż został już złożony wniosek o pozwolenie na budowę, ale bez zgody Rady 
Miasta. 

Prezes ZEC Wiesław Ogrodnik poinformował, że omawiana inwestycja 
jest również ujęta w planie zaopatrzenia w ciepło, który został przyjęty przez 
Radę Miasta. 

Radny  Józef  Burniak  spytał,  czy  inwestycja  polega  na  budowie  nitki 
ciepłowniczej, która połączy kotłownię przy ul. Gałczyńskiego z kotłownią przy 
ul. Kościuszki.

Odpowiedzi  udzielił  Prezes  ZEC,  informując,  że  nitka  ciepłownicza 
połączy dwa systemy ciepłownicze, eliminując kotłownię przy ul. Kościuszki. 

Zdaniem radnego Józefa Burniaka koncepcja likwidacji kotłowni przy ul. 
Kościuszki  jest  błędna.  Jaki  jest  sens  likwidacji  kotłowni  w  miejscu,  gdzie 
będzie  rozwój  Bolesławca,  co  wiąże  się  z  potencjalnymi odbiorcami  ciepła? 
Radny  stwierdził,  że  należałoby  utrzymać  obie  kotłownie,  co  gwarantuje 
dostawę  ciepła  nawet  w  przypadku  awarii  jednej  z  nich.  Można  natomiast 
zastanowić  się  nad  likwidacją  linii  napowietrznych,  bowiem prowadzi  to  do 
zmniejszenia  kosztów.  Radny  zauważył  również,  że  o  zadaniu  tym nie  było 
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mowy  w  planie  zaopatrzenia  w  ciepło.  Biorąc  powyższe  pod  uwagę  radny 
oświadczył, że nie zgadza się z przyjęciem tego zadania. 

Następnie głos zabrał Prezydent Miasta Piotr Roman który poinformował, 
że zadanie, o którym mowa, czyli  tzw. spinka,  ma zapewnić bezpieczeństwo 
energetyczne  i  tego  powinna  dotyczyć  dyskusja,  a  nie  likwidacji  kotłowni. 
Decyzję o likwidacji  kotłowni podejmą już kolejna Rada Miasta i  Prezydent 
Miasta. Na zakończenie Prezydent poinformował, że z rozmów z inwestorami 
rozważającymi  inwestowanie  w  rejonie  ul.  Kościuszki,  wynika,  że  nie  są 
zainteresowani ciepłem z miejskiej ciepłowni. 

Zdaniem  radnego  Józefa  Burniaka  można  nakłonić  inwestora  do 
korzystania z miejskiego ciepła. 

Radny  Stanisław  Szypulski  spytał,  czy  likwidacja  ciepłowni  na  ul. 
Kościuszki  jest  warunkiem  pozyskania  środków.  Radny  zaproponował,  aby 
podłączenie do miejskiej sieci było warunkiem stawianym inwestorom chcącym 
działać na terenie Strefy Aktywności Gospodarczej. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  oświadczył,  że  Bolesławiec  jest  jedną 
z wielu lokalizacji w Polsce i inwestorzy wybiorą tę najbardziej odpowiednią 
dla  siebie.  Prezydent  dodał,  że  warunki  podobne  do  naszych  proponuje 
kilkanaście miast na Dolnym Śląsku. Trzeba mieć na uwadze, że może to być 
inwestor, który stworzy w Bolesławcu 1000 miejsc pracy i takiego inwestora 
trzeba  zatrzymać,  nawet,  gdyby  miał  stworzyć  własną  kotłownię.  Prezydent 
zapewnił jednak, że w rozmowach z inwestorami sugerowane jest korzystanie 
z ciepła miejskiego.

Radny Józef Burniak przytoczył  przykład „Hypernovej”,  której  władze 
udało  się  przekonać  do  korzystania  z  miejskiego  ciepła.  Zdaniem  radnego 
wybudowanie  „TESCO”,  które  ma  własne  źródło  ciepła,  a  znajduje  się 
w pobliżu ciepłowni,  jest rzeczą niepojętą. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  przypomniał,  że  „TESCO”  miało  być 
postawione  na  pl.  ks.  Jerzego  Popiełuszki,  ale  na  prośbę  gminy  udało  się 
dokonać zamiany gruntu, dlatego nie można było stawiać inwestorowi warunku 
korzystania z ciepła miejskiego. 

Głos  w  dyskusji  zabrał  Prezes  ZEC  Sp.  z  o.o.  Wiesław  Ogrodnik, 
wyjaśniając, że mówiąc o likwidacji ciepłowni na ul. Kościuszki, miał na myśli 
wyłączenie jej z eksploatacji. Wiąże się to z ograniczeniem kosztów osobowych, 
co  wynika  z  likwidacji  zatrudnienia.  Prezes  odniósł  się  także  do  tematu 
bezpieczeństwa  energetycznego.  Poinformował,  że  wszystkie  decyzje  w  tym 
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temacie poparte są analizami i obliczeniami ekonomicznymi. Zgodził się z tym, 
że naturalnym miejscem podawania ciepła w mieście jest ciepłownia przy ul. 
Kościuszki.  Jednak  środki,  które  należałoby  zaangażować  w  budowę  nowej 
ciepłowni  byłyby ogromne  i  wpływałyby  to  na  podwyżkę  cen  ciepła.  Jeżeli 
chodzi  o  usytuowanie  ciepłowni  centralnej  przy  ul.  Gałczyńskiego,  to 
podejmując  decyzję  brane  było pod uwagę,  co w tym miejscu  wybudowano 
wcześniej. Okazało się, że najpierw postawiono ciepłownię, do której z czasem 
zbliżały  się  budynki  Spółdzielni  Mieszkaniowej.  W związku  z  powyższym, 
zdaniem Prezesa, budynki Spółdzielni należałoby oddalić, jeżeli mieszkańcom 
przeszkadza  sąsiedztwo  ciepłowni.  Następnie  Pan  Prezes  poinformował,  że 
obecnie  zapotrzebowanie  mocy  wynosi  48  MW,  a  moc  ciepłowni  przy  ul. 
Gałczyńskiego – 54 MW. W bieżącym roku zapotrzebowanie na ciepło wynosiło 
39,5 MW. Tak więc mamy 15 MW rezerwy, która może być wykorzystana tylko 
i wyłącznie w ekstremalnych warunkach (-200C).

Radna Irena Dul nie zgodziła się ze zdaniem Prezydenta Miasta odnośnie 
braku możliwości przekonywania inwestorów do korzystania z miejskiej sieci 
ciepłowniczej. Następnie radna poruszyła temat modernizacji zapleczy w strefie 
zabudowy staromiejskiej. Wyraziła wątpliwości co do przeniesienia 91 tys. zł 
z tego zadania na modernizację budynku przy ul. Wojska Polskiego 6. Zdaniem 
radnej należałoby znaleźć na ten cel inne środki. 

W  odniesieniu  do  wypowiedzi  radnej  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman 
stwierdził,  że  mając  do  wyboru  1000  lub  2000  nowych  miejsc  pracy  oraz 
stawianie inwestorom warunku przyłączenia się do miejskiej sieci,  to zawsze 
wybierze  to  pierwsze.  Zdaniem  Prezydenta  najważniejsze  jest  to,  aby 
mieszkańcy  mieli  pracę.  Trzeba  zrobić  wszystko,  aby  pomiędzy  ulicami 
Modłową  a  Kościuszki  powstały  nowe  miejsca  pracy.  Następnie  Prezydent 
Miasta  ustosunkował  się  do  drugiego  tematu  poruszonego  przez  radną. 
Poinformował,  że  zaplecza  w  strefie  zabudowy  staromiejskiej  będą 
prawdopodobnie  modernizowane  w  oparciu  o  środki  Unii  Europejskiej.  Do 
każdej  wydanej  złotówki  gmina  otrzyma co  najmniej  6  zł  ze  środków Unii 
Europejskiej  Prezydent  dodał,  ze  wspólnota  mieszkaniowa budynku  przy  ul. 
Wojska Polskiego 6 podjęła decyzję o zaciągnięciu kredytu na remont. Gmina 
dokłada jedynie swój udział do tego zadania.

Radny Józef Burniak powrócił do tematu sąsiedztwa ciepłowni przy ul. 
Gałczyńskiego z budynkami Spółdzielni  Mieszkaniowej.  Spytał  Prezesa ZEC 
Sp. z o.o., co zamierza w tym temacie zrobić. 

Radny  Lesław Śliwko  zauważył,  że  do  dyskusji  na  ten  temat  brakuje 
rzetelnej  zewnętrznej  analizy  strategii  dla  miasta  Bolesławiec  w  zakresie 
energetyki cieplnej. 
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Prezydent Miasta Piotr Roman oświadczył, że takie analizy są do wglądu 
w ZEC Sp. z o.o. 

Radny Stanisław Andrusieczko spytał, czy kotłownia przy ul. Kościuszki 
będzie likwidowana.

Odpowiedzi  udzielił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  informując,  że 
ciepłownia przy ul. Kościuszki nie będzie likwidowana. Prezydent przypomniał, 
że projekt uchwały nie dotyczy tej kwestii. Dodał, że z powodu nadmiaru mocy, 
którą  w tej  chwili  dysponuje  ciepłownia  przy  ul.  Gałczyńskiego,  ciepłownia 
przy ul. Kościuszki może być w przyszłości wyłączona z eksploatacji. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  13  głosami  „za”,  przy  3  głosach 
„przeciw” i 2 dwóch głosach „wstrzymujących się” (1 radny nie brał udziału 
w głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w sprawie  zmiany  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2006 – 2010.

UCHWAŁA NR LIII/505/06 – zał. nr 20

9.8. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2006 r.,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Krzysztofa  Pieszko,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  14  głosami  „za”,  przy  4  głosach 
„przeciw” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie 
zmian w budżecie miasta na 2006 r.

UCHWAŁA NR LIII/506/06 – zał. nr 21

9.9.    w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla   
przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  do  Rady  Miasta 
Bolesławiec, Rady Powiatu Bolesławieckiego, Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego  i  bezpośrednich  wyborach  Prezydenta  Miasta 
Bolesławiec w dniu 12 listopada 2006 r.  ,  

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  przed  posiedzeniami 
odpowiednio Komisji i sesji.
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Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału   w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  obwodów 
głosowania w szpitalach dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do Rady 
Miasta  Bolesławiec,  Rady Powiatu Bolesławieckiego,  Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego  i  bezpośrednich  wyborach  Prezydenta  Miasta  Bolesławiec 
w dniu 12 listopada 2006 r.

UCHWAŁA NR LIII/507/06 – zał. nr 22

9.10.    o  zmianie  uchwały  XL/386/05  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  26   
października 2005 r.   w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego   
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 
na realizację inwestycji pn.: „Oczyszczanie ścieków w Bolesławcu”, 
współfinansowanej z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności 
(ISPA).

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę  o zmianie uchwały XL/386/05 Rady 
Miasta  Bolesławiec  z  dnia  26  października  2005  r. w  sprawie  zaciągnięcia 
pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie  na  realizację  inwestycji  pn.:  „Oczyszczanie  ścieków 
w  Bolesławcu”,  współfinansowanej  z  funduszu  Unii  Europejskiej  Funduszu 
Spójności (ISPA).

UCHWAŁA NR LIII/508/06 – zał. nr 23

Ad 10. Sprawy organizacyjne:
10.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że LIV sesja Rady Miasta 
Bolesławiec  planowana  jest  na  dzień  25  października  br.  i  będzie  to  sesja 
uroczysta, bowiem ostatnia w IV kadencji. 

Ponadto  Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował  o  skardze  Pani 
Danuty Jabłońskiej do Wojewody Dolnośląskiego na Radę Miasta Bolesławiec 
w związku z uchwałą podjętą na poprzedniej sesji Rady Miasta. 

Ad 11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Prezydent Miasta Piotr Roman

6.1.1.,  6.1.2.,  6.1.3.,  6.1.4.  - Radny  Leszek  Chudzik  otrzyma  odpowiedź  na 
piśmie.

6.2.1. dot. zamontowania bankomatów w rejonie ul. Starzyńskiego – zwrócimy 
się  w  tej  sprawie  do  banków.  Bankomaty  niewątpliwie  są  potrzebne  w  tej 
okolicy. 

6.2.2. dot. przejścia dla pieszych na ul. Kosiby – przejście, o którym mówi Pan 
radny nie uzyskało akceptacji zarządcy drogi, którym jest Dolnośląski Zarząd 
Dróg  Wojewódzkich.  Zamierzamy  wystąpić  do  DZDW  i  znaleźć  wspólnie 
z nimi miejsce, które pozwoli bezpiecznie przejść przez ulicę. 

6.2.3. dot. skrzyżowania ulic: Karola Miarki, Podgórna, Jeleniogórska, Komuny 
Paryskiej – po zakończeniu robót, które obecnie trwają na skrzyżowaniu przy ul. 
Komuny  Paryskiej,  wykonawca  wyłoniony  przez  Dolnośląski  Zarząd  Dróg 
Wojewódzkich, wykona drogę od krzyża do skrzyżowania ulic: Karola Miarki, 
Podgórna,  Jeleniogórska i  Komuny Paryskiej,  włącznie z  nim. Nie będzie to 
jednak gruntowna przebudowa skrzyżowania. Pragnę przypomnieć, że wspólnie 
z powiatem założyliśmy opracowanie docelowej koncepcji  rozwiązania ruchu 
drogowego na ul. Karola Miarki i ul. Żwirki i Wigury (włącznie z omawianym 
skrzyżowaniem). Na pewno nie będzie ono w tak fatalnym stanie, w jakim jest 
w  tej  chwili.  W  przyszłości  specjaliści  od  organizacji  ruchu  powinni 
zaproponować inne rozwiązanie. 

6.2.4. dot. remontu ul. Kilińskiego – rzeczywiście remont ul. Kilińskiego zdjęto 
z WPI, ponieważ jej remont miał być wykonany w ramach realizacji zadania 
z  funduszu  ISPA.  To  zadanie  jest  zgłoszone  w  ramach  naszego  wniosku 
o rozszerzenie projektu. W tej chwili jest on w Komisji Europejskiej. Jest bardzo 
duża szansa na to, że akurat to zadanie wejdzie do realizacji.
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6.3.1.  dot.  wycięcia  suchych  gałęzi  drzewa  rosnącego  przy  ul.  
Marcinkowskiego;
6.3.2. dot. wycięcia suchego drzewa przy ul. Narutowicza  – komisja odbędzie 
wizję lokalną i stwierdzi, czy drzewa należy podciąć czy wyciąć. 

6.3.3. dot. porządku podczas wywozu nieczystości – trzeba mieć na uwadze, że 
jest  wiele  przypadków,  kiedy  wracający  z  dyskotek  wytaczają  pojemniki  na 
śmieci i wysypują ich zawartość na środek ulicy. 

6.4.2.  dot.  przestrzegania  ciszy  nocnej  w  „ogródkach  piwnych”  –  miałem 
spotkanie z gastronomami, podczas którego mówiłem o wszystkich problemach, 
w  tym  także  o  funkcjonowaniu  ogródków.  Wspominałem  także  o  „Piwnicy 
Paryskiej”,  która  nie  ma  ogródka,  a  mimo to  są  skargi  mieszkańców na  jej 
działalność. Problemy nie wynikają z funkcjonowania ogródka, lecz z jakości 
klienteli korzystającej z usług restauracji. Ogródki piwne funkcjonują do końca 
września. Nad tym problemem trzeba będzie popracować przez cały rok. 

6.4.3.  dot.  zwiększenia  ilości  szaletów na terenie  miasta –  radny wspominał 
o tym, że na placu zabaw przy ul. Łukasiewicza jest tylko jeden „TOI-TOI”. 
Zdaniem radnego to zdecydowanie za mało.  Ja  nie  miałem takich sygnałów, 
jednak przyjrzymy się temu problemowi. 

6.4.4. dot. przejść z Rynku na zaplecza, a szczególnie przejścia przy Restauracji  
„Starówka” –  przygotowujemy projekty dotyczące zakratowania tych przejść. 
W tej kwestii były różne pomysły, np. w stosunku do przejścia przy kawiarni 
„TOSCA”  właścicielka  sklepu  znajdującego  się  obok  zaproponowała 
wspólnocie  przejęcie  przejścia.  Prowadziłaby tam działalność  i  wówczas  nie 
byłoby tam możliwości przejścia. Z tego, co wiem, to pani ta nie uzyskała zgody 
wspólnoty  i  konserwatora  zabytków.  To  było  najprostsze  rozwiązanie.  Te 
przejścia niczemu nie służą. W większości przypadków mieszkańcy budynków 
życzą sobie zamykania przejść. Na ul. Armii Krajowej jest przejście, z którego 
wchodzi się wprost do mieszkania. To był argument, który przekonał nas, że 
będziemy zmierzać do zakratowania większości przejść. 

6.5.2. dot. dot. przejazdu zapleczem ul. Grunwaldzkiej do ul. Górne Młyny – jest 
to pierwszy sygnał w tej sprawie. Zajmiemy się tym problemem. Sprawdzimy, 
dlaczego firma „Jarex” zablokowała przejazd. 

6.6.1.  dot.  mostu  na  Bobrze  oraz  przyległego  ronda –  zwrócimy  się  do 
Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  o  dokonanie  poprawek. 
Wiadomo jednak,  że  wiąże  się  to  z  korkami,  które  i  tak  są  w tym miejscu 
codziennie. Najbardziej korki są widoczne w piątki,  soboty i  niedziele.  Chcę 
Państwu pokazać to, co już pokazywałem w telewizji lokalnej. Jest to projekt 
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nowego  mostu,  który  zastąpi  most  obecny,  wraz  z  budową  dwóch, 
zdecydowanie  większych  rond  po  obu  stronach  mostu.  Jest  to  uzgodnione 
z  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i  Autostrad,  która  w  tej  chwili 
przygotowuje  pełną  dokumentację.  Most  będzie  bezkolizyjny.  Będzie  pełna 
i łatwa możliwość włączania się do ruchu. Zdecydowaliśmy się na przejęcie ul. 
Tysiąclecia, ponieważ taki był warunek Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i  Autostrad,  która  mówiła,  że  zajmie się  przygotowaniem tego projektu,  pod 
warunkiem przejęcia  ul.  Tysiąclecia  (od  1  stycznia  2007 r.).  Zwracam także 
Państwa uwagę na to, że rondo od strony miasta, od centrum, będzie całkowicie 
przebudowane.  Jego budowa będzie  wymagała  również  wyburzenia  budynku 
znajdującego się za ekranem dźwiękoszczelnym. 

6.6.2. dot. zamontowania świateł na przejściu przy ul. Widok – zarządca drogi – 
Dolnośląski  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich,  nie  wyraził  zgody,  mimo  wielu 
działań, również radnego Leszka Chudzika. Jestem po rozmowie z Dyrektorem 
DZDW. Przygotowywany jest duży projekt na modernizację ul. Widok, aż do 
miejsca,  gdzie  ze  środków  Gminy  Osiecznica  została  zmodernizowana 
nawierzchnia.  Ten  projekt  jest  wpisany  do  WPI  w  Sejmiku  Dolnośląskim. 
Wszystko  wskazuje  na  to,  że  byłoby  to  zrealizowane  w  przeciągu  dwóch 
najbliższych  lat.  Dyrektor  DZDW mówi,  że  wielkiej  modernizacji  tej  drogi, 
zwłaszcza w pobliżu trasy projektowanej autostrady, robić nie będą, ponieważ 
w czasie budowy autostrady zniszczą drogę. Może to być zrobione dopiero po 
wybudowaniu tego odcinka autostrady. 

6.7.1.  dot.  budowy  garaży  przy  ul.  Jezierskiego –  rzeczywiście  jest  tak,  że 
zwróciliśmy  się  do  Wojewody  Dolnośląskiego  o  wznowienie  postępowania 
w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  budowlanego  i  udzielenia  Spółdzielni 
Mieszkaniowej pozwolenia na budowę zespołu garaży w zabudowie szeregowej, 
tj.  97  boksów,  przy  ul.  Jezierskiego.  W lipcu  br.  na  ręce  Prezydenta  Miasta 
wpłynął protest 19 mieszkańców sąsiednich budynków mieszkalnych przeciwko 
planowanej  budowie  kompleksu  garaży.  W piśmie  tym mieszkańcy  zwracali 
uwagę na dwie rzeczy -  kwestię  formalną oraz fakt,  że garaże budowane są 
prawie  pod  ich  oknami.  Mając  na  uwadze  protest  mieszkańców, 
przeprowadzono  postępowanie  wyjaśniające  oraz  zasięgnięto  opinii  autora 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Na bazie planu, uchwały 
Rady Miasta z 2001 r.,  teren ten przeznaczono pod zabudowę mieszkaniową 
wielorodzinną o symbolu NW. Jako przeznaczenie uzupełniające plan dopuszcza 
budowę garaży  wolnostojących.  Udzielone  pozwolenie  na  budowę garaży  w 
zabudowie  szeregowej  (97  boksów)  wprowadza,  w  naszym  przekonaniu,  na 
teren nieruchomości intensywną zabudowę szeregową. Inwestycja ta spowoduje 
uciążliwość  dla  mieszkańców  budynków  wielorodzinnych.  Spółdzielnia 
Mieszkaniowa 30 sierpnia 2005 r. wystąpiła z wnioskiem do Prezydenta Miasta 
w sprawie  wprowadzenia  na  przedmiotowej  nieruchomości  zmiany w planie 
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miejscowym i zastąpienia funkcji mieszkaniowej wielorodzinnej funkcją obsługi 
komunikacyjnej o symbolu KS. Wówczas udzieliliśmy odpowiedź Spółdzielni 
Mieszkaniowej 20 września 2005 r., informując władze Spółdzielni, że Gmina 
Miejska Bolesławiec nie planuje działań związanych z aktualizacją lub zmianą 
planu w tej części miasta.                                  W obecnym planie funkcja KS 
dopuszcza budowę garaży we wszystkich układach przestrzennych, natomiast 
funkcja NW - zabudowa wielorodzinna, na której planowana jest  inwestycja, 
zawęża zabudowę uzupełniającą tylko do garaży wolnostojących pojedynczych. 
Lada  dzień  powinno  wpłynąć  pismo od  Wojewody  Dolnośląskiego.  Naszym 
zdaniem Spółdzielnia Mieszkaniowa nie powinna była uzyskać pozwolenia na 
budowę,  ponieważ,  w  naszym  przekonaniu,  jest  ono  niezgodne  z  zapisami 
planu. 

Nasz  niepokój  budzi  budowa  garaży  na  terenach  uzbrojonych  kiedyś 
przez miasto i przygotowywanych do zabudowy mieszkaniowej, na którą powoli 
zaczyna  się  odradzać  popyt.  W tej  chwili  wydajemy  ogromne  pieniądze  na 
tworzenie  kolejnych  terenów  uzbrojonych,  a  jednocześnie  dość  lekką  ręką 
zabudowuje się tereny, które są w pełni przygotowane do tego, aby powstały 
tam budynki mieszkalne. Dodam, że np. firma „BADER” planuje budować dla 
swoich pracowników budynki mieszkalne wielorodzinne. 

6.7.2.  dot.  zamontowania  progu  spowalniającego  na  ul.  Obrońców  Helu – 
mieszkanka tej ulicy była również u mnie. Rzeczywiście problemem powinna 
zająć  się  Komisja  Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa. 
Powinna  jeszcze  raz  przemyśleć,  czy  nie  należałoby  tam  zamontować 
spowalniaczy. 

6.7.3. dot. blokowania wjazdu na zaplecze nieruchomości przy ul. 1-go Maja – 
tym problemem również powinna się zająć Komisja Infrastruktury, Gospodarki 
Przestrzennej i Budownictwa.

Naczelnik Wydz. Mienia i Gospodarki Przestrzennej Jan Kisiliczyk 

6.5.1. dot. wykupu garażu przez Pana Władysława Lehmana –  sprawa została 
wstrzymana  przez  działającego  z  upoważnienia  Prezydenta  Miasta  Pana 
Prezydenta  Chodyrę.  Ma  to  takie  uzasadnienie,  że  garaż  Pana  Lehmana 
położony jest w głębi działki. Problemem jest sposób zagospodarowania całości 
terenu.  Jak  Państwo  wiecie,  wtedy  wiązało  się  to  z  propozycją 
zagospodarowania całej działki przy ul. Polnej, na zapleczu banku „Dominet”. 
W  nowy  sposób  ukształtowano  podział  geodezyjny  tych  działek.  Garaż 
w dalszym ciągu znajduje się na zapleczu. Przygotowaliśmy wstępną koncepcję 
budowy na tym terenie kilkunastu garaży,  co umożliwi sprzedaż istniejących 
dwóch garaży, bo obok garażu Pana Lehmana jest garaż wynajmowany przez 
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osobę  fizyczną.  Prawdopodobnie  będzie  to  wymagało  korekty  w  planie 
zagospodarowania przestrzennego, który obecnie jest opracowywany. Umożliwi 
nam to załatwienie tej konkretnej sprawy. 

Radny Stanisław Andrusieczko spytał o termin załatwienia tej sprawy.

Naczelnik  Wydz.  Mienia  i  Gospodarki  Przestrzennej  Jan  Kisiliczyk, 
odpowiadając na  pytanie,  poinformował,  że  Pan Lehman ma dziesięcioletnią 
umowę dzierżawy, której bieg kończy się w sierpniu przyszłego roku. Do tego 
czasu sprawa nabycia garażu przez Pana Lehmana zostanie załatwiona.

Radny  Józef  Burniak  zauważył,  że  sprawa  ta  trwa  już  10  lat.  Radny 
poprosił o pisemną odpowiedź dla Pana Lehmana.

6.7.1.  dot.  budowy  garaży  przy  ul.  Jezierskiego –  dodam,  że  Wojewoda 
Dolnośląski  postanowieniem  z  dnia  21  sierpnia  br.  skierował  sprawę  do 
ponownego rozpatrzenia do Starosty Bolesławieckiego. W tej chwili sprawa jest 
w gestii  Starosty.  Od tego czasu nic się więcej  w tej  materii  nie  wydarzyło. 
Analogiczna sytuacja jest z budową garaży przez Spółdzielnię Mieszkaniową na 
ul.  Starzyńskiego.  W to postępowanie wkroczył  w trybie  nadzoru Prokurator 
Rejonowy  w  Bolesławcu.  Dokładnie  taka  sama  sytuacja  dotycząca  zapisów 
planu zagospodarowania przestrzennego. Tamta budowa jest już praktycznie na 
ukończeniu, ale o jej losach trudno ostatecznie przesądzić. 

Prezes TBS Sp. z o.o. Ilona Suchecka

6.4.4. dot. przejść z Rynku na zaplecza, a szczególnie przejścia przy Restauracji  
„Starówka”  –  pozwolę  sobie  odpowiedzieć  na  interpelację  radnego 
Szypulskiego  w  sprawie  tuneli  znajdujących  się  w  Rynku,  ale  w  części 
dotyczącej nieruchomości, którą zarządza TBS. Chodzi o nieruchomość Rynek 
38 przy restauracji „Starówka”. Kiedyś najemcy tej restauracji mówili o tym, że 
będą mogli pomóc mieszkańcom i zasłonią to wejście. Niestety tak się nie stało. 
W związku  z  tym mieszkańcy  złożyli  wniosek  do  zarządcy  o  zabudowanie 
wejścia,  w  którym  załatwiają  swoje  potrzeby  bywalcy  lokalu  i  inne  osoby. 
Wysłaliśmy wniosek do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o wyrażenie 
zgody  lub  o  swoją  opinię  w  sprawie  zamierzonego  przedsięwzięcia,  czyli 
zabudowy  istniejącego  wejścia,  udrożnienia  wejścia  od  strony  podwórka 
i  zamknięcia  tej  niechlubnej  części  budynku,  o  przeznaczeniu  której 
wypowiedzą  się  później  mieszkańcy.  Nie  otrzymaliśmy  jeszcze  odpowiedzi. 
Kopia tego pisma trafiła również do Urzędu Miasta, jako jednego z właścicieli, 
ponieważ  gmina  miejska  ma  tam  33%  udziałów.  Pozytywna  odpowiedź 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków pozwoli nam na określenie kosztów 
tego zamierzenia i podjęcie przez właścicieli stosownej w tym zakresie uchwały.
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Radny Stanisław Szypulski spytał, dlaczego to właśnie mieszkańcy mają 
ponosić koszty remontu przejść. Zdaniem radnego jest to niesprawiedliwe. 

Prezes MZGK Sp. z o.o. Władysław Bakalarz

6.3.3. dot. porządku podczas wywozu nieczystości – myślę, że wkradło się tu 
pewne nieporozumienie, ponieważ pracownicy MZGK Sp. z o.o. nie śmiecą, oni 
są od zbierania śmieci. Jeżeli są przypadki, że podczas wysypywania odpadów 
do  śmieciarek  coś  się  wysypie,  to  obowiązkiem  moich  pracowników  jest 
natychmiastowe posprzątanie. Myślę, że problemem są odpady, które mieszczą 
się  w boksach,  obok  pojemników.  MZGK Sp.  z  o.o.  ma  podpisane  umowy 
cywilno-prawne  z  właścicielami,  zarządcami  nieruchomości,  w  których 
wyraźnie napisane jest, że MZGK odbiera odpady gromadzone w pojemnikach. 
To, co leży z boku, to nie nasza robota. Muszę powiedzieć, że w ostatnim czasie 
dostajemy  bardzo  dużo  zleceń  od  zarządców  nieruchomości,  właścicieli  na 
posprzątanie  tych  odpadów,  za  co  oni  ponoszą  dodatkowe  opłaty. 
W  wieżowcach  Spółdzielni  problemu  raczej  nie  ma,  ponieważ  jest  jeden 
zarządca takiego boksu. Są one raczej czyste i z tego, co wiem, Spółdzielnia ma 
swoich pracowników wyznaczonych do tej pracy. Chciałbym jeszcze zwrócić 
uwagę na to, że uruchomiliśmy punkt zbiórki zużytego sprzętu elektrycznego 
i elektronicznego, który nie powinien już trafiać do boksów. Powinien trafiać do 
nas na ul. Staszica. Każdy z mieszkańców może nam go nieodpłatnie przekazać. 
Firmy muszą za to zapłacić. Innym problemem są odpady wielkogabarytowe. 
Dwa razy do roku odbieramy je nieodpłatnie. Wystarczy tylko w wyznaczonym 
terminie zgłosić taką chęć. Następny termin jest dość odległy, bo przed świętami 
Bożego Narodzenia. Uchwała Rady Miasta o utrzymaniu czystości  i porządku 
na terenie miasta mówi, ile odpadów minimalnie produkuje każdy z nas i z jaką 
częstotliwością powinniśmy je odbierać.

Radny Stanisław Andrusieczko zauważył, że w przypadku braku miejsca 
w  kuble  mieszkańcy  zostawiają  odpady  obok.  Przecież  gdzieś  je  trzeba 
zostawić. Zdaniem radnego to, co leży poza pojemnikiem, powinno być również 
zabierane, a mieszkańców nie interesuje to, czy zrobi to MZGK, czy zarządca 
budynku. Należy ten problem uregulować.

Do powyższego ustosunkował się Prezes MZGK Sp. z o.o. Władysław 
Bakalarz, który zaznaczył, że istnieje zwyczaj podrzucania odpadów do cudzych 
kubłów, szczególnie przez działkowców. Ponadto Prezes podkreślił, że MZGK 
Sp. z o.o. nie jest jedyną firmą w Bolesławcu, która odpowiada za czystość. 
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Głos w dyskusji zabrał radny Józef Burniak, zdaniem którego kwestią tą 
powinna  się  również  zająć  Straż  Miejska,  która  poprzez  kontrole  zmusi 
zarządców nieruchomości do utrzymywania czystości w boksach. 

Radny  Stanisław  Szypulski  zauważył,  że  dodatkowy  problem  jest 
w sytuacji, gdy na kilka budynków, które mają różnych zarządców, przypada 
jeden boks. 

Prezes MZGK Sp. z o.o. Władysław Bakalarz poinformował, że MZGK 
radzi sobie z podziałem kosztów za wywóz odpadów, ponieważ otrzymywane 
zlecenia od razu wskazują, którzy zarządcy powinni za nie zapłacić. 

Zdaniem radnego Zdzisława Abramowicza rozwiązywanie tego problemu 
należy zacząć od edukacji społeczeństwa w materii utrzymania czystości. 

Radny Hubert  Prabucki  poinformował,  że  zagadnienie to było również 
poruszane na jednym z ostatnich posiedzeń Komisji Infrastruktury, Gospodarki 
Przestrzennej i Budownictwa. Wówczas Komisja wystąpiła z wnioskiem, aby 
Straż  Miejska  ustalała  odpowiedzialnego  administratora,  którego  należy 
obciążyć utrzymaniem porządku w boksach. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uznała udzielone 
odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, za wystarczające.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miasta 
zamknął LIII sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Protokołowała:

Małgorzata Zadora

MZ/MZ
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